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Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg 

Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg har d. 21. marts 2017 stillet følgende 
spørgsmål nr. 302 (alm. del) til børne- og socialministeren, som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF). 

Spørgsmål nr. 302: 

”Ministeren bedes redegøre for, hvor ofte landets kommuner har gjort brug af 
landets 5 børnehuse i forbindelse med sager om seksuelle og voldelige overgreb 
på børn og unge i alderen 0 til 18 år. Der ønskes en opgørelse, som viser antallet 
af sager, hvor kommunerne har gjort brug af børnehusene, fordelt på de sidste 3 
år.” 

Svar: 

Med opbakning fra alle Folketingets partier blev der pr. 1. oktober 2013 etableret et 
børnehus i hver region til håndtering af sager om børn, der har været udsat for over-
greb, eller hvor der er mistanke herom. Børnehusene er den fysiske ramme om et 
tværsektorielt samarbejde mellem sundhedsvæsenet, politiet og de sociale myndighe-
der.  
 
Børnehusene indberetter oplysninger til Socialstyrelsen til statistiske formål, herunder 
om barnets køn og alder, type eller karakter af overgreb, den formodede krænkers 
relation til barnet, indsatsen i børnehuset mv. Socialstyrelsen udgiver årligt statistik om 
sager i børnehusene.  
 
Eftersom børnehusene havde opstart pr. 1. oktober 2013 er de første opgørelser på 
årsbasis over sager i børnehusene for årene 2014 og 2015. Til brug for besvarelsen 
tages udgangspunkt årsstatistikken om børnehusene for 2015, eftersom der her findes 
sammenlignelige tal for årene 2014 og 2015.  
 
Det fremgår af årsstatistikken, at der på landsplan var en stigning fra 867 afsluttede 
børnehussager i 2014 til 1097 sager i 2015. Det forventes, at stigningen afspejler bed-
re implementering af brugen af børnehuse i kommunerne. 
 
Alle børnehuse oplevede fra 2014 til 2015 en stigning i antallet af afsluttede sager, om 
end der er regionale forskelle på, hvor stor stigningen var:   I Børnehus Hovedstaden var der en stigning fra 226 afsluttede sager i 2014 til 

235 sager i 2015  I Børnehus Midt var der en stigning fra 138 afsluttede sager i 2014 til 229 sa-
ger i 2015   I Børnehus Nord var der en stigning fra 114 afsluttede sager i 2014 til 143 sa-
ger i 2015  
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 I Børnehus Sjælland var der en stigning fra 104 afsluttede sager i 2014 til 140 
sager i 2015   I Børnehus Syd var der en stigning fra 285 afsluttede sager i 2014 til 350 sa-
ger i 2015.  

 
Af årsstatistikken om børnehusene for 2015 findes i bilagene desuden en oversigt 
over antal børnehussager pr. 1000 børn for hver kommune. Det er første gang, der er 
lavet en sådan oversigt på kommuneniveau, og der findes således ikke sammenligne-
lige tal på kommuneniveau for 2014. 
 
Årsstatistikken om børnehuse for 2016 forventes at udkomme i sommeren 2017.   
 
 
 
Med venlig hilsen 
Mai Mercado 
 
 
 
 
Bilag:  
Bilag 1. Årsstatistik om børnehusene 2015 
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